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Protokół Nr 18 /20 

posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  

 z dnia 20 listopada 2020 r.  

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków poszczególnych komisji (Lista obecności w 
załączeniu),  Wójt Gminy – J. Gołubowski, Zastępca Wójta - Ł. Zasim, Sekretarz Gminy  
– J. Chomczuk, Skarbnik Gminy – B. Masalska, Przewodniczący posiedzenia – J. Ciełuszecki 
powitał obecnych i przedstawił porządek obrad posiedzenia, a następnie zaproponował 
wprowadzenie do porządku obrad punktu w sprawie wyboru nowego Przewodniczącego 
Komisji. Komisja jednogłośnie przyjęła następujący porządek obrad (4 głosy „za”):  

1. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Narewka w roku szkolnym 

2019/2020; 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy Narewka. 

3. Wybór nowego Przewodniczącego Komisji.  

4. Wolne wnioski.  

 

Do punktu 1-go. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Narewka w roku szkolnym 2019/2020; 

Sekretarz Gminy – Jan Chomczuk przedstawił Informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Gminie Narewka w roku szkolnym 2019/2020. Omówił strukturę 
organizacyjną szkoły, stan zatrudnienia, kierunki polityki oświatowej państwa w roku 
szkolnym, nauczanie zdalne w okresie od dnia 13 marca 2020 r. do dnia 26 czerwca 2020 r, 
egzamin ósmoklasisty. Komisja podejmując dyskusję omówiła temat ilości uczniów, 
dowożenia uczniów do szkoły, zatrudnienia w szkole. Komisja nie wniosła uwag. (W 
załączeniu) 

 

Do punktu 2-go.  Rozpatrzenie projektów uchwał na XXIII sesję Rady Gminy 

Narewka. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 
uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady XXIII sesji w dniu 24 listopada 2020r. (4 
głosy „za”) dotyczące projektów uchwał w sprawie: 

 zmiany zmian w  budżecie Gminy Narewka na rok 2020; 

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2020-2030; 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał i omówiła poszczególne zmiany 
wprowadzane do budżetu zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały oraz wyjaśniła, że 
zmiana WPF wynika z wprowadzanych zmian do budżetu. (Projekty w załączeniu). 

 

- Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Narewka;  



- szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę; 

 terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

 wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

składanej przez właścicieli nieruchomości; 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekty uchwał związane z nowelizacją ustawy w sprawie 

gospodarowania odpadami. Wyjaśnił, że znowelizowana ustawa wprowadza szereg zmian i w związku 

z tym konieczne jest uaktualnienie obowiązujących przepisów z tym związanych. W tym miejscu 

Komisja podejmowała dyskusję w temacie regulaminu utrzymania czystości. Sekretarz Gminy 

przedstawił poprawki poszczególnych zapisów uchwały zaproponowane przez radcę prawnego, które 

omówił szczegółowo i zaproponował zaopiniowanie przedstawionego projektu z uwzględnieniem 

naniesionych zmian. Członkowie Komisji podejmując dyskusję nad § 13 dotyczącym pozbywania się 

nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości ze zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych 

oczyszczalni na  zobowiązani do w sposób systematyczny, brała pod uwagę okresy „minimum raz na 

kwartał”, „minimum na pół roku” i „minimum raz w roku”. W związku z tym Komisja przegłosowała 

propozycję „minimum raz w roku” przy 3 głosach „za i 1 głosie „przeciw ”, a następnie jednogłośnie 

przy 4 głosach „za” zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały z naniesionymi poprawkami.  

(Projekty w załączeniu). 

 

 obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2021; 

 określenia stawek podatku od nieruchomości na 2021 r.; 

 stawek podatku od środków transportowych; 

Wójt Gminy omówił szczegółowo projektu uchwał w sprawie określenia stawek podatkowych  

i wyjaśnił, że wzrost proponowanych cen jest nieduży w porównaniu do ub. roku, nie obejmuje nawet 

wskaźnika inflacji z wyjątkiem stawek od środków transportowych, których wzrost cen wynosi 3,9 %. 

Komisja jednogłośnie zaopiniowała zaproponowane stawki Wójta  Gminy Narewka zawarte w 

projektach uchwał. (Projekty w załączeniu). 

 rozpatrzenia wniosku; 

Sekretarz Gminy - Jan Chomczuk przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że wniosek dotyczył 

dowożenia uczniów do szkoły jednak z uwagi na jego wycofanie stał się bezprzedmiotowy i w związku 

z tym proponuje się podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu. Komisja jednogłośnie 

zaopiniowała zaproponowany projekt uchwały. (Projekt w załączeniu). 

- rozpatrzenia petycji; 

Sekretarz Gminy - Jan Chomczuk przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że przedmiotem 
petycji jest modernizacja drogi ul. Stoczek, złożonej przez mieszkańców sołectwa Janowo oraz innych 
użytkowników drogi prowadzącej z miejscowości Stoczek w sprawie wykonania drogi asfaltowej lub 
wykonania innego trwałego utwardzenia drogi na odcinku pomiędzy miejscowością Stoczek a ulicą 
Białowieską w Narewce. Wyjaśnił, ze koszt przebudowy drogi wynosi ponad 2 000 000,00 zł, a koszt 



ten obejmuje wykonanie dokumentacji technicznej, podziały nieruchomości, wykup nieruchomości, 
przebudowę istniejących urządzeń. Jednocześnie Sekretarz Gminy podkreślił, że petycja była 
przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków… która wypracowała opinię, która jest uzasadnieniem 
do projektu uchwały. Jednocześnie zauważył, że Komisja Skarg... rekomendowała przystąpienie do 
przygotowania dokumentacji projektowej przebudowy drogi i dokonanie analizy kosztów z tym 
związanych i przedstawienie Radzie Gminy możliwych wariantów rozwiązania tej sprawy z 
uwzględnieniem środków przeznaczonych na drogi gminne w budżecie gminy Narewka. Komisja po 
przeprowadzeniu dyskusji w tym temacie negatywnie rozpatrzyła projekt uchwały ( 4 głosy 
„przeciw”), stwierdzając, że w budżecie gminy brak jest środków finansowych na jej realizację. 

(Projekt w załączeniu). 
 

 uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021; 

 odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych;  

 Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Narewka na 2021 rok; 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekty uchwał i  omówił zasady ich podjęcia. Wyjaśnił, że w 
projekcie uchwały w sprawie odstępstw… wprowadza się autopoprawkę do projektu polegającą na 
wykreśleniu zapisu „w trakcie organizowanych gminnych festynów, imprez kulturalnych  
i okolicznościowych” w związku z uwagami zgłoszonymi przez wydział nadzoru. Członkowie Komisji 

jednogłośnie ( 4 głosy „za”)zaopiniowali przedstawione projekty uchwał. (Projekt w załączeniu). 
 

 uchwalenia Statutu Gminy Narewka; 

Sekretarz Gminy - Jan Chomczuk przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że projekt statutu 
wprowadza zmiany, które regulują konstrukcję, spójność, a przede wszystkim czytelność i zasady 
funkcjonowania organów gminy. W tym miejscu A. Charkiewicz zaproponował aby pod koniec 
kadencji wprowadzić zapis § 40 ust.4 dotyczący ilości członków poszczególnych komisji aby liczba ta 
wynosiła 5 radnych. Innych uwag nie zgłaszano w związku z tym członkowie komisji jednogłośnie ( 4 

głosy „za”)zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. (Projekt w załączeniu). 
 

 wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej na okres 

dłuższy niż trzy lata;  

Sekretarz Gminy - Jan Chomczuk przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że projekt uchwały 
dotyczy wydzierżawienia nieruchomości rolnych dotychczasowym dzierżawcom. Komisja uwag nie 

zgłaszała i jednogłośnie zaopiniowała (4 głosy „za”)przedstawiony projekt uchwały.  (Projekt 
uchwały – w załączeniu). 

 

Do punktu 3-go. Wybór nowego Przewodniczącego Komisji.  

W tym miejscu J. Ciełuszecki poinformował o rezygnacji z funkcji Przewodniczącego 
Komisji z uwagi na stan zdrowia. W tym miejscu A. Romańczuk zaproponował p. I. 
Maksymiuk na Przewodniczącą Komisji, a p. I. Maksymiuk zaproponowała p. A. Charkiewicza 
na zastępcę Przewodniczącego. Po wyrażeniu zgody na skutek głosowania – 4 głosy „za” 



jednogłośnie dokonano zmiany Przewodniczącego i Zastępcy Komisji. W tym miejscu Pani I. 
Maksymiuk podziękowała p. J. Ciełuszeckiemu za dotychczasową pracę.  

 

Do punktu – 4-go. Wolne wnioski. 

 

W sprawach różnych zgłoszono: 

Romańczuk A. zgłosił wniosek w sprawie usunięcia drzewa oznaczonego nr 43 

Narewka / Guszczewina.  

Charkiewicz A. zgłosił montaż oświetlenia na budynku świetlicy wiejskiej w 

Eliaszukach; ubytki w drodze Eliaszuki – Nowa Łuka oraz żwirowanie dróg gminnych, 

naprawę schodów w budynku GOPS w Narewce.  

W toku dyskusji członkowie komisji poruszali tematy wycinania zakrzaczenia wzdłuż 

dróg powiatowych, równania dróg gminnych, toczących się spraw sądowych m.in. z BTSK w 

Białymstoku.  

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono.  

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

Przewodniczący Komisji 
  

       Jan Ciełuszecki 

 
 
 
 
 
 


